
                                Protokół Nr XXIV/08 
                       sesji Rady Miejskiej w Gniewie 
                       odbytej dnia 27 sierpnia 2008 r. 
                      ------------------------------------------   

 
 
Godzina rozpoczęcia sesji 10:00 
 
- Przewodniczący rady – Otwieram XXIV sesję V kadencji Rady Miejskiej w Gniewie. 
 
         Obradom przewodniczyli:  – radny Janusz Karzyński -  przewodniczący rady i 
radny Franciszek Sumisławski - wiceprzewodniczący rady. 
 
         Witam  Wysoką Radę, Burmistrza, Panią Skarbnik, Panią sołtys wsi W. 
Walichnowy Celinę Idziak , Panie i Panów Sołtysów oraz pozostałych Gości. 
 

- Przewodniczący rady - Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali jest 15  
radnych (piętnastu), a więc komplet  radnych do podejmowania prawomocnych 
uchwał i wniosków.  Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi 
załącznik do protokółu. 

- Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali przed sesją,  ale  Pani 
Skarbnik wniosła autopoprawkę do uchwały budŜetowej na 2008 rok w związku z 
tym mam pytanie do radnych czy są za przyjęciem tej autopoprawki ? Jednogłośnie. 
Dziękuję. Czy radni mają inne propozycje do przedstawionego porządku obrad? Nie 
widzę? Przystepujemy do głosowania. Kto z radnych jest za przyjęciem 
przedstawionego porządku obrad wraz z autopoprawką? Jednogłośnie. Dziękuję. 
Zatem porządek obrad został przyjety w nastepującym brzmieniu: 

 
1. Sprawy organizacyjne: 
    -   otwarcie sesji 
    -   stwierdzenie waŜności obrad 
    -   przyjęcie porządku obrad 

-   przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Gniewie. 
 

2.  Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Gniew za I półrocze 2008 
roku. 

 
3.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zbycia  nieruchomości w trybie  przetargu ustnego  nieograniczonego – 
Druk Nr B/227/08, 

b) poręczenia kredytu bankowego dla INWEST - KOM w Gniewie Sp. z o.o. –  
Druk Nr B/228/08, 

c) zmiany uchwały Nr XV/128/07 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27 
grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu gminy Gniew na rok 2008  
– Druk Nr B/229/08. 
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d) w sprawie  ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i 
gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina Gniew oraz 
określenia granic ich obwodów – Druk Nr B/230/08, 

e) ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Gniew  
– Druk Nr B/231/08. 
 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie   
    międzysesyjnym. 

 
 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z  
    wykonania uchwał Rady. 

 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych  
    odpowiedziach na interpelacje 
 
7.Wolne wnioski i informacje.  
 
8. Ustalenie terminu następnej sesji. 
 
9. Zakończenie sesji. 
      
 Protokół poprzedniej sesji był do wglądu w biurze rady, obecnie znajduje się przy 
liście obecności i proponuję przyjąć go bez odczytywania. Czy są uwagi do protokołu? 
Nie widzę? Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu bez odczytywania? 
Jednogłośnie . Dziękuję. Zamykam pkt 1 porządku  obrad i przystępujemy do pkt. 2. 
 
Pkt 2 porządku obrad – Informacja o przebiegu wykonania budŜetu Gminy za I 
półrocze 2008 roku.   
 
- Przewodniczący rady -  Bardzo proszę.  Pani skarbnik Maria Olszewska. 
 
- Maria Olszewska – Punkt po punkcie informację tę omówiłam na posiedzeniach 

wszystkich komisji , w których uczestniczyli wszyscy radni. Realizacja budŜetu 
przebiega prawidłowo. Sprawozdanie zostało wysłane do RIO w terminie, 
jednakŜe do dnia dzisiejszego opinia RIO o sprawozdaniu nie doszła więc 
przedstawię ja na następnej sesji. Jeśli są pytania chętnie odpowiem. 

 
- Andrzej Solecki – W dziale rolnictwo, łowiectwo i melioracje wodne wykonanie 

planu wynosi 5%. Pytam się rolników czy rzeczywiście jest tak małe 
zapotrzebowanie na melioracje? Czy jest to działanie celowe czy nie zamierzone? 
Czy nie potrzeba wykonywania tych zadań? Czy nie warto byłoby choć 5 tyś. zł 
przeznaczyć na udroŜnienie rowów? Kolejny niepotrzebny wydatek 3 tyś. zł za 
inwentaryzację  dachu na Zamku. O sprzedaŜy Zamku wiedzieliśmy juŜ od ub. 
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roku więc czy warto było wydać te pieniądze? Czy nie lepiej było ich przeznaczyć 
na coś lepszego? Kolejną sprawą jest  fundusz ochrony środowiska. W § 4300 
edukacja ekologiczna te 20 tyś. zł zostało juŜ wydane czy jest do wydania? Jakie 
były szkolenia i prelekcje? Na co zostały wydane te środki? 

 
- Alojzy Klimczak – To ,Ŝe jest wykorzystane 5 % funduszu na melioracje to jest 

nasza sołtysów wina, a nie Pani Skarbnik. Sołtys powinien pomyśleć o 
wyczyszczeniu przepustów , a nie Pani Skarbnik. Na spotkaniu sołtysów 
powinniśmy o tym rozmawiać. 

 
- Bogdan Badziong – Temat melioracji, co roku wraca jak bumerang. Dla 

informacji podam ,Ŝe Gmina nie ma zadań z zakresu melioracji. Najpierw 
mieszkańcy muszą wiedzieć , co jest czyje i do kogo , co naleŜy. Gmina moŜe 
wykonywać tylko prace na terenie naleŜącym do Gminy , a nie naleŜących do 
Wojewódzkiego zarządu Melioracji Wodnych w Gdańsku. Rzeki naleŜą do 
Gospodarki Wodnej, a pozostałe grunty do rolników i za nie odpowiadają rolnicy, 
a nie Gmina. Jeśli rolnicy zanieczyszczają te rowy to muszą je oczyścić. Kiedyś  
przymusowo kaŜdy rolnik  naleŜał  do Spółki Wodnej, obecnie jest to oddzielna 
firma , która działa o własne przepisy. Jest to spółka jak kaŜda inna z własnym 
statutem i nie ma juŜ przymusu. Do tej pory zajmowała się tym Pani Machlus i 
dlatego wszyscy udawali ,Ŝe jest to spółka Gminna, ale tak niestety nie jest. KaŜdy 
odpowiada za swój grunt i jeśli go zanieczyszcza Gmina decyzją administracyjną 
nakazuje usunąć zanieczyszczenia. Za rowy i przepusty nad drogami gminnymi 
odpowiada Gmina i za nic więcej. Będzie wkładka do Nowin z informacją o tym , 
co czyje i do kogo naleŜy.  

- Inwentaryzacja dachu na Zamku była wykonana w ub. roku gdzie dach się walił i 
trzeba było przed rozpoczęciem prac projektowych zrobić najpierw 
inwentaryzację tego dachu. Jeśli ktoś zechce kupić ten Zamek to my tę 
dokumentację tej firmie sprzedamy. Na razie ogłosiliśmy przetarg i czekamy. 
Środki z Funduszu Ochrony Środowiska są to środki celowe,  dla nauczycieli 
prowadzących szkolenia w szkołach. Proszę zapytać w szkole czy jest to 
potrzebne czy nie? 

 
- Andrzej Solecki – Nie zgodzę się z Panem jeśli chodzi o melioracje. Pan miał 

wiedzę na ten temat , a teraz co ? Nie realizuje Pan swojego pomysłu? To znaczy, 
Ŝe Pan źle zaplanował. Czy te 93 tyś. zł to jest wydatek na I półrocze ? Czy 
zostało to zrealizowane czy nie? 

 
- Maria Olszewska – Nie wiem czego Pan radny Solecki tu nie rozumie? Co ja 

mogę za to ,Ŝe jest takie wykonanie. Na razie nie ma większego zapotrzebowania 
więc środki te ściągnęłam na inne zadania. Jeśli będzie większe zapotrzebowanie 
środki zostaną zwiększone.  

 
- Przewodniczący rady – Nie wiem czy Kolega zauwaŜył ,Ŝe w budŜecie działu 900 

nie ma w ogóle w planie. Zwróci się pan do osoby , która to sprawozdanie 
przygotowała to Panu odpowiednie dane przedstawi. 
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- Marek Barnik – Proszę nam powiedzieć dlaczego w sprawozdaniu dotyczącym 
środków transportowych wykonanie jest w jednym wypadku 30% , a w innym  
50%?  

 
- Maria Olszewska – Nie wiem moŜe są jakieś odroczenia lub przesunięcia. Myślę, 
Ŝe zagroŜenia do końca roku nie ma.  

 
- Franciszek Sumisławski – Jeśli mamy dochody w wysokości 34 mln zł, a 

wykonanie w 54%  to uwaŜam ,Ŝe jest to dobre wykonanie. Płynność finansowa 
jest utrzymana, a Ŝe w dziale melioracje nie wykonano planu to wynika z róŜnych 
przyczyn i nie zawsze moŜna to wykonać tak jak byśmy chcieli. Czasami jest to 
niezaleŜne od nas. Nie wierzę ,Ŝeby nie było zapotrzebowania na czyszczenie 
przepustów, dlatego będziemy o tym mówić. Subwencje i dotacje spłynęły w 
stopniu bardzo dobrym, budŜet jest wykonany dobrze , a w niektórych działach 
nawet bardzo dobrze. Co roku mamy w budŜecie 2,500 zł na cmentarze , a więc 
przy tej okazji przypominam ,Ŝe naleŜałoby odnowić pomnik pomordowanych na 
naszym cmentarzu.  

 
- Bogdan Badziong – Te pieniądze , które są na cmentarze,  to nie są Ŝadne 

pieniądze. śeby zrobić to całe miejsce pamięci potrzeba więcej środków, ale 
postaramy się to zrobić porządnie. Musi to być takie miejsce , które będzie 
przemawiało nie tylko do tego starszego pokolenia , ale takŜe do tego młodszego. 
Zostanie to zrobione porządnie jak się naleŜy. 

 
- Andrzej Solecki – Chciałbym znać stanowisko komisji finansów w tej sprawie. 

 
- Walentyna Czapska – Przedstawię stanowisko komisji rewizyjnej. Na posiedzeniu 

komisji rewizyjnej wyjaśnienia udzielała nam Pani Skarbnik. W dniu  18 sierpnia 
2008 r. dostarczono do biura Rady Miejskiej w Gniewie sprawozdanie , z którym 
kaŜdy miał czas do dokładnego zapoznania się z przedstawionymi dokumentami. 
Dlatego komisja rewizyjna opiniuje pozytywnie przedstawione sprawozdanie z 
wykonania budŜetu Gminy za I półrocze 2008 roku. Zwracaliśmy uwagę na 
niektóre działy , ale Pani Skarbnik nas zapewniła, Ŝe dochody te zostaną 
zrealizowane do końca bieŜącego roku. Opinia ta stanowi załącznik do protokółu. 

 
- Tadeusz Lasota – Zwrócił uwagę ,Ŝe dzieci z Rudna uciekają do szkoły do 

Pelplina poniewaŜ w szkole, w  Małych Walichnowach brak nauczyciela do j. 
Angielskiego. 

 
- Maria Olszewska – Udzieliła informacji na temat środków finansowych na 

dokształcanie nauczycieli. Prawdą jest, Ŝe mamy brak nauczycieli do j. 
angielskiego. Poszukujemy takich nauczycieli i 1% w budŜecie przeznaczamy na 
dokształcanie nauczycieli. Zapewniam ,Ŝe w 100% środki te zostaną 
wykorzystane. 
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- Bogdan Badziong – Język angielski to się tak fajnie mówi , ale proszę mi 
poszukać przynajmniej 3 nauczycieli z pełnym wykształceniem do j. 
angielskiego? Na ten rok szkolny mamy nauczyciela do j. Angielskiego. Najpierw 
kuratorium dało środki , a teraz ma juŜ płacić Gmina. Co innego jest uczenie j. 
angielskiego w szkole podstawowej , a co innego w gimnazjum. Jak nauczyciel 
ma furtkę to idzie do szkoły podstawowej , a nie do gimnazjum. Pieniądze są te 
same tylko system nauczania juŜ jest inny. Nauczyciele wolą iść do liceum niŜ do 
gimnazjum. 

 
- Marek Barnik – Nauczyciele by byli , ale nie za taką stawkę jaką im się 

proponuje. Są nie tylko potrzebni nauczyciele , ale i nakłady. Pieniądze są jakie są 
i tego nie przekroczymy. Moje dzieci uczą się angielskiego w Irlandii z czego nie 
jestem zadowolony, Ŝe moje dzieci  wyjechały. W Polsce uczyły się j. 
niemieckiego. 

 
 
- Walentyna Czapska – W gimnazjum jest i j. angielski i j. niemiecki. Jeśli ktoś 

chciałby się jeszcze bardziej dokształcić są  zajęcia pozalekcyjne odpłatne. 
 
- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 2 porządku obrad i 

przystępujemy do pkt. 3. 
 
Pkt 3 porządku obrad –  Podjecie uchwał. 
 
- Przewodniczący rady – Oddaję teraz przewodniczenie    obradom mojemu 

zastępcy radnemu Franciszkowi Sumisławskiemu. 
 
- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Przystępujemy do podejmowania uchwał. Jako 

pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie zbycia  nieruchomości w trybie  
przetargu ustnego  nieograniczonego – Druk Nr B/227/08. Czy są uwagi do 
przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej 
uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję. 

 
- Kolejny projekt uchwały w sprawie poręczenia kredytu bankowego dla INWEST - 

KOM w Gniewie Sp. z o.o. –  Druk Nr B/228/08. Informuje radnych ,Ŝe jest 
godz.11:10, zwolnił się radny Grzegorz Połomski i obecnie na sali jest 14 
radnych. Bardzo proszę. Pan Burmistrz Bogdan Badziong . 

 
- Bogdan Badziong – Spółka „INWEST – KOM” spłaciła juŜ poprzedni kredyt i 

ubiega się o nowy w związku z tym ten projekt uchwały. Inwestycje dziś kosztują 
i to dość duŜo. Rozpoczniemy budowę wodociągu na ul. Kapinosa. Jest to kwestia 
dwóch , trzech miesięcy, ale na to trzeba mieć pieniądze. Skończą na ul. Kapinosa 
to zaczną budowę wodociągu w Piasecznie i Jeleniu oraz wykonanie studni nr 3 w 
Nicponi gdyŜ brakuje wody w Nicponi i w Tymawie. Zostanie zlikwidowana 
hydrofornia w Piasecznie. A zatem najpierw trzeba te środki wyłoŜyć , a potem 
dopiero zostaną zwrócone. Wnoszę o przyjęcie tego projektu. 
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- Przewodniczący obrad – Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za 

podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję.  
 
- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/128/07 Rady 

Miejskiej w Gniewie z dnia 27 grudnia 2007 r. w sprawie budŜetu gminy Gniew 
na rok 2008 – Druk Nr B/229/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? 
Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały?  Za głosowało 12 
radnych, 1 radny głosował przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosu. Dziękuję. 

 
- Kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Gniew oraz określenia granic ich obwodów – Druk Nr B/230/08. Czy są uwagi 
do przedstawionego projektu? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki. 

 
- Andrzej Solecki – Chciałem zapytać autora tych projektów czy brał pod uwagę 

plan Gminy Gniew? Stwierdzam ,Ŝe nie. Przedstawił analizę dowozów dzieci do 
szkół. Tę sieć naleŜałoby ponownie przeanalizować. Opalenie potrzebuje uczniów 
więc zgania się wszystko do Opalenia. 

 
- Bogdan Badziong – Jeśli zdecydowaliśmy się na likwidację szkoły , a 

pozostawiliśmy fili ę to musi być obwód filii w PieniąŜkowie. Obwodów nie 
tworzy się dla filii tylko dla szkoły. Dlatego naleŜy cały obwód szkoły 
podstawowej w PieniąŜkowie i Rakowcu włączyć do obwodu Opalenia. Obwód 
szkoły to ma się nijak do tego gdzie chodzą dzieci? Ta uchwała potrzebna jest po 
to ,Ŝeby prowadzić księgi obowiązku chodzenia dzieci do szkoły. One i tak pójdą 
gdzie zechcą . Ma być obowiązek i egzekucja jeśli ktoś nie wypełnia obowiązku 
szkolnego. 

 
- Andrzej Solecki – Pan jest drugą kadencję Burmistrzem i , co Pan zrobił? Pan 

ciągle twierdzi ,Ŝe jest alfą i omegą i traktuje wszystkich radnych jak uczniów w 
szkole. 

 
- Walentyna Czapska – Myślę ,Ŝe stworzenie takich obwodów było podyktowane 

tym ,Ŝe szkoły są mniejsze i nie pomieściły by wszystkich dzieci. Sporo uczniów 
w Gogolewie jest z ul. Gniewskie Młyny. Będą przyporządkowani do szkoły 
podstawowej w Gniewie , ale mogą chodzić do Gogolewa. Dzieci z Nicponi 
zamiast do Tymawy chodzą do Gniewu. 

 
- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych 

jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 12 radnych , 1 radny był przeciw i 1 
radnego nie było obecnego na sali podczas głosowania. 

 
- Kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych przedszkoli 

i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Gniew - Druk Nr B/231/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? 
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Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie. Dziękuję. 
Na tym zakończyliśmy podejmowanie uchwał. Ogłaszam 10 minut przerwy. 

 
- Przerwa 10 minut – godz. 11:40. 

 
- Przewodniczący obrad – Wznawiam jest godz. 11:50. Zamykam pkt 3 porządku 

obrad i przystępujemy do pkt. 4. 
 
Pkt 4 porządku obrad –  Informacja Przewodniczącego o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
- Przewodniczący rady –  Odczytał przygotowane sprawozdanie , które stanowi 

załącznik do protokółu. 
 
- Przewodniczący rady – Zamykam pkt 4 porządku obrad i przystępujemy do pkt 5. 

 
Pkt 5 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał rady. 
  
- Przewodniczący rady -   Bardzo proszę. Pan Burmistrz Bogdan Badziong. 
 
- Bogdan Badziong – ZłoŜył przygotowane na piśmie sprawozdanie , które stanowi 

załącznik do protokółu.  
 
- Przewodniczący rady – dziękuję. Zamykam pkt 5 porządku obrad i przystępujemy 

do pkt. 6. 
 
Pkt 6 porządku obrad – Interpelacje i zapytania radnych. 

  
-  Przewodniczący rady  – Bardzo proszę. Pan burmistrz Bogdan Badziong. 
 
- Bogdan Badziong – Poruszył sprawy wspólnot majątkowych i remontu budynku 

socjalnego w Gniewskich Młynach.  
 
- Andrzej Solecki – Zapytał o zatrudnienie konserwatora zabytków poniewaŜ 

dokonuje się remontów ze szkodą dla tych zabytków. 
 
- Przewodniczący rady – Dziękuję. Zamykam pkt 6 porządku obrad i 

przystępujemy do pkt. 7 i 8. 
 
Pkt. 7 i 8  porządku obrad - Informacje Przewodniczącego Rady o złoŜonych 
interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje oraz wolne wnioski i 
informacje. 

 
- Przewodniczący rady  –  Interpelacji na piśmie nikt nie złoŜył, ale wpłynęło 1 

zapytanie radnego Andrzeja Soleckiego w sprawie dziury na ul. Gdańskiej.  
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Wiem, Ŝe dziura została załatana. W wolnych wnioskach głos zabrali: Ryszard 
Połomski , Andrzej Frost i Andrzej Solecki. Odpowiedzi udzielił Burmistrz 
Bogdan Badziong. 

 
- Przewodniczący rady – Dziękuję. Temat i termin kolejnej sesji: 

Sport, turystyka i rekreacja – sprawy realizacji zadań przez Fundację Zamek w 
Gniewie, Gminny Ośrodek Sportu w Gniewie, szkoły i organizacje (kluby sportowe), 
współdziałanie z organizacjami pozarządowymi, strategia rozwoju sportu i turystyki w 
Gminie, inwestycje sportowe. 
Termin: 24 września 2008 rok (środa godz. 10:00 w sali obok biura rady).   

Na tym zamykam XXIV sesję rady w obecnej kadencji. Jest godz. 13:05. Dziękuję 
wszystkim za przybycie i za rzeczową dyskusję. Pani Sołtys za przygotowanie sesji i 
za pyszne ciasto. Na tym protokół zakończono. Protokół sporządzono w dwóch 
jednobrzmiących egzemplarzach. Jeden dla Burmistrza drugi dla rady.   
 
 
 

 
Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący   
GraŜyna Dudzik                                                                          Rady Miejskiej w Gniewie 
                                                                         
                                                                                                            Janusz Karzyński  

                                                         
 


